
 1 

 Protokół nr 19/2020 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 

Powiatu i Przestrzegania Prawa 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w czwartek 07 maja 2020 r. 

   

 

W posiedzeniu uczestniczyło 9 Radnych. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. 
W obradach uczestniczyli także: 

 Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

 Dominik Różycki dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie. 

 Lucyna Bykowicz Powiatowy Rzecznik Konsumentów.  

 Natalia Walczak Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa 

Powiatowego w Śremie.  

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 8.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności (każdy 

Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk kworum w systemie eSesja), 

stwierdził wymagane kworum.  

Przewodniczący poinformował, że będzie łączył się telefonicznie z Radnymi, którzy chcą 

zabrać głos. Chętna osoba musi to zasygnalizować wciskając przycisk w programie eSesja.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów nr 17/2020 i 18/2020 z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Informacja o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe w Śremie, 

jednostki organizacyjne powiatu oraz Stowarzyszenie Unia Gospodarcza Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

4. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2019 r. 

5. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg z realizacji inwestycji i remontów na 

drogach powiatowych w 2019 roku oraz plan inwestycji na 2020 rok. 

6. Informacja Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich z zakresu prowadzonych   

inwestycji drogowych na terenie powiatu śremskiego w 2019 roku oraz plan 

inwestycji na 2020 rok. 

7. Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Śremie z działalności  

w 2019 roku. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 17/2020 z posiedzenia komisji? 
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Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

17/2020 z dnia 27 lutego 2020 r. został przyjęty (9 głosów za). 

 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 18/2020 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

18/2020 z dnia 04 marca 2020 r. został przyjęty (9 głosów za). 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe  

w Śremie, jednostki organizacyjne powiatu oraz Stowarzyszenie Unia Gospodarcza Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości, która stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Przewodniczący powiedział, że materiał został udostępniony Radnym w programie eSesja, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pani Natalii Walczak inspektora 

wydziału Organizacyjnego i Inwestycji. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za rok 

2019, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Przewodniczący powiedział, że materiał został udostępniony Radnym w programie eSesja, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pani Natalii Walczak Inspektora 

Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa Powiatowego w Śremie. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji Powiatowego Zarządu Dróg z realizacji inwestycji i 

remontów na drogach powiatowych w 2019 roku oraz planu inwestycji na 2020 rok, która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący powiedział, że materiał został udostępniony Radnym w programie eSesja, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pana Dominika Różyckiego 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący poprosił, aby każdy Radny potwierdził swoją obecność na posiedzeniu 

wciskając przycisk kworum w systemie eSesja. Na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w komisji uczestniczy 9 Radnych. 

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że plan inwestycji drogowych na 2020 rok ulegnie 

zmianie. Dodał, że proponowane zmiany przedstawi pani Krystyna Sikorska - Skarbnik 

Powiatu, w kolejnym punkcie posiedzenia (omawiając zmiany w uchwale budżetowej). 
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Starosta wyjaśnił, że taki plan będzie realizowany jeżeli Rada Powiatu przyjmie go na 

najbliższej sesji (8 maja br.). Dodał, że to nie jest koniec zmian w budżecie. Zarząd Powiatu 

proponuje więcej zmian. Większość środków, które zostały ujęte w planie inwestycji 

drogowych zostanie przesuniętych do naszego szpitala. Starosta dodał, że dochody z 

podatków będą znacznie niższe. Dlatego trzeba bacznie przyglądać się sytuacji finansowej 

powiatu po pierwszym półroczu. Do tego stanu należy przystosować się finansowo.  

 

Ad 6. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich z zakresu 

prowadzonych inwestycji drogowych na terenie powiatu śremskiego w 2019 roku oraz planu 

inwestycji na 2020 rok, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący powiedział, że materiał został udostępniony Radnym w programie eSesja, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pana Dominika Różyckiego 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie. 

 

Radny Tomasz Klaczyński poprosił pana Przewodniczącego, aby przed zadawaniem pytań 

kolejne materiały w porządku obrad były omawiane przez osoby referujące. Radny zapytał  

o realizację jakich inwestycji powiat wystąpił lub planuje wystąpić w WZDW. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że WZDW planuje dalszą modernizację drogi 

wojewódzkiej nr 436 na odcinku Śrem-Książ Wlkp., a także II etap budowy chodnika w m. 

Wyrzeka. 

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że wiemy o planach inwestycyjnych WZDW. 

Natomiast pytał o jakie inwestycje powiat wystąpi do WZDW. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że WZDW w ostatnich latach wykonuje wiele 

inwestycji, w rejonie powiatu śremskiego. Pisemnie powiat nie występuje o realizacje 

jakichkolwiek inwestycji, ale prowadzone są w tym zakresie rozmowy. Powstało również 

Stowarzyszenie na rzecz poprawy komunikacji Śrem – Poznań w Śremie, w celu budowy III 

etapu obwodnicy miasta Śrem oraz dodatkowego pasa jedni na odcinku Śrem – Kórnik. 

Starosta wyjaśnił, że WZDW ma określone plany i to od niego zależy czy daną inwestycję 

wykona.  

 

Dyrektor PZD Dominik Różycki powiedział, że WZDW przygotowuje dokumentację 

projektową w celu budowy obwodnicy Dolska, w ciągu drogi wojewódzkiej nr 434. 

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisję opuścił Radny Wojciech Zajler. 

  

Ad 7. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Sprawozdania Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Śremie z 

działalności w 2019 roku. 

 

Lucyna Bykowicz Powiatowy Rzecznik Konsumentów przedstawiła sprawozdanie, które 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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Przewodniczący poprosił, aby każdy Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk 

kworum w systemie eSesja. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w komisji 

uczestniczy 8 Radnych. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2020 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Radny Emil Majsner zapytał, w jakim zakresie zostanie zrealizowana inwestycja drogowa 

na wysokości miejscowości Kaleje skoro środki zaplanowane na realizacje tego zadania 

zostały zmniejszone. Zapytał z czego wynika zaplanowana w budżecie powiatu kwota 600 

tys. zł dla naszego szpitala. Zapytał również z czego wynika naprawa instalacji sieci 

przeciwpożarowej w szpitalu na kwotę 159 tys. zł. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że w celu realizacji przedmiotowej inwestycji powiat 

wystąpił o dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Dróg Samorządowych. Ponadto był  

zaplanowany również przetarg na realizację tego zadania. Tylko wtedy nie byliśmy 

świadomi co nas czeka w związku z epidemią COVID-19. Gdy został ogłoszony przetarg 

podjęta została decyzja o zmniejszeniu kwoty podanej w przetargu na połowę środków, 

które były zaplanowane w budżecie. W związku z tym przetarg został unieważniony, gdyż 

najniższa oferta na realizacje tego zadania wynosiła 650 tys. zł. Zmniejszenie podanej w 

budżecie kwoty nie wynika z tego, że ma być zmniejszony zakres inwestycji. Ona może 

zostać zrealizowana tylko, w zaplanowanym zakresie. Czy to zadanie zostanie wykonane 

zależy od sytuacji finansowej powiatu, w najbliższych miesiącach i otrzymanego 

dofinansowania z WFDS (póki co wniosek z powiatu jest na liście rezerwowej). 

Starosta powiedział, że w związku z panującą pandemią COVID-19 Prezes szpitala zwrócił 

się z prośbą o zwiększenie kapitału zakładowego o kwotę 600 tys. zł na poprawę płynności 

finansowej spółki. Następnie odczytał pismo ze szpitala (kserokopia pisma stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). Dodał, że na tej podstawie Zarząd Powiatu proponuje 

przesunięcie kwoty 600 tys. zł do szpitala. 

Ponadto powiedział, że naprawa instalacji sieci przeciwpożarowej wynika z przepisów 

przeciwpożarowych, które nałożyła na szpital Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

Pożarnej w Śremie. Starosta poprosił o zabranie głosu panią sekretarz. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że szpital ma kilka zaleceń 

wskazanych przez straż pożarną, które trzeba wykonać w trybie pilnym. Dotyczą one 

wykonania między innymi projektu i montażu czujek dymowych na zapleczu technicznym, 

urologii, salach chorych na pediatrii i SORze, w części diagnostycznej, przychodni i aptece. 

To zadanie polegać będzie na zaprojektowaniu i wykonaniu instalacji w sygnalizacji ppoż., 

która musi być uzgodniona przez rzeczoznawcę do spraw ppoż., na urologii i pediatrii.   

 

Radny Emil Majsner powiedział, że dalej chciałby drążyć temat instalacji ppoż. w szpitalu. 

Dodał, że bezpieczeństwo jest bardzo ważne i nikt nie będzie tego podważał. Zapytał kiedy 

została przeprowadzona kontrola w szpitalu. Zapytał czy 159 tys. zł to jest kwota 

wynegocjowana za dokumentację, za pierwszy etap przygotowania tej modernizacji czy ta 

kwota będzie zamykała całe zadanie. 

Radny powiedział, że rozumie, iż Zarząd Powiatu jest pozytywnie nastawiony do wydania 

kwoty 600 tys. zł dla szpitala – dodał, że chciałby wyraźnie to usłyszeć.   
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Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że Zarząd Powiatu zawsze pozytywnie odnosił się do 

próśb Prezesa szpitala. W tej chwili opieka zdrowotna znalazła się, w bardzo trudnej 

sytuacji. Jeśli byłyby potrzebne jakiekolwiek środki finansowe na walkę z epidemią to 

Zarząd Powiatu będzie przychylnie do tego podchodził.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że 159 tys. zł to jest kwota 

oszacowana wstępnie przez dział techniczny szpitala. Dodała, że kontrola została 

przeprowadzona na 90% w ubiegłym roku. Dotyczyła ona wielu kwestii. Natomiast 

zabezpieczenie i montaż czujek dymowych to jest instalacja, która zamyka tą kwestię.  

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad 9. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radny Emil Majsner zapytał czy, w związku z cięciami które musimy przeprowadzić 

przez sytuacje epidemiologiczną inwestycja pt. rozbudowa parkingu przy szpitalu będzie 

kontynuowana. Radny powiedział, że lampy na ul. Zamenhofa w Śremie do chwili obecnej 

nie zostały przestawione. Ponadto Radny dodał, że w Dąbrowie oraz, w lasach pomiędzy 

miejscowościami Luciny a Tesiny prowadzone są przez firmy zewnętrzne prace 

przygotowawcze do poszukiwania złóż naturalnych. Rodzi to niepokoje czy ewentualny 

ruch ciężkich sprzętów nie uszkodzi dróg powiatowych. Dodał, że na wysokości Lucin i 

Kalej firma wykonała drogę zewnętrzną w lesie. Natomiast w Dąbrowie będą korzystać z 

drogi powiatowej. Radny zapytał czy starostwo próbuje zabezpieczyć się na ewentualne 

uszkodzenia tych dróg.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że inwestycja dot. rozbudowy parkingu przy 

szpitalu będzie kontynuowana, aby na tym etapie zamknąć sprawę parkingów przy szpitalu. 

Jeżeli chodzi o przejazd aut do Kalej czy Dąbrowy na tych drogach obowiązuje zakaz 

poruszania się pojazdów o masie całkowitej powyżej 20 ton. Starosta poprosił o informacje 

jeśli będą korzystały z tych dróg pojazdy przekraczające wskazaną ładowność. 

Starosta dodał, że pytał Burmistrza Śremu dlaczego lampy na ul. Zamenhofa w Śremie nie 

zostały do tej pory przestawione. Okazało się, że Pan Burmistrz zakładał, iż to zadanie 

wykona firma lokalna. Natomiast Enea ma swoje procedury i nie zgodziła się na działanie 

„jakiejś” firmy. Dlatego ten proces tak długo trwa.  

 

Starosta powiedział, że z wielką satysfakcja może poinformować wszystkich, że zostanie 

otwarta całodobowa apteka przy szpitalu w Śremie. Zakończył się już proces decyzyjny, 

który skutecznie utrudniała Wielkopolska Izba Aptekarska. Wraz z prezesem szpitala 

zaangażował się w ten proces. Ponadto pomocy udzieliły służby Wojewody i ten proces 

został zakończony. Dodał, że Główny Inspektor Farmaceutyczny bardzo szybko podjął 

decyzję. Dodał, że apteka zostanie otwarta od dnia 15.05 br. lub 01.06 br. Wszystko zależy 

od tego kiedy zostanie podpisana umowa z NFZ. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że na sesji będą obecni Dyrektorzy 

DPS-ów, Dyrektor PUP, Prezes Szpitala, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny. 
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Poprosiła, aby Radni ewentualne pytania do zaproszonych gości przesłali e-mailem do biura 

rady starostwa. Dodała, że odpowiedzi zostaną udzielone na sesji w punkcie po 

Sprawozdaniu z działalności Zarządu Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan Zbigniew 

Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 918. 

 

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 

 


